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Încheiat azi 20.12.2023 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei 

Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, d-na viceprimar Pintea Cecilia , 

dna contabil Rozenbaum Meda, dl Habina, directorul Asociației de management a destinației 

turistice Maramureș d-na Alina Prisecaru din cadrul Asociației de management a destinației 

turistice Maramureș invitați. 

În urma apelului nominal făcut de d-l secretar general Pop Aurelian rezultă că este 

absent dl consilier Hollo Iosif. 

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, întrucât dl consilier Pop 

Cosmin lipsește, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna decembrie d-l consilier Tudovan 

Florin. 

D-l preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local al comunei Băiuț pe 

anul 2023; 

2. Proiect de hotărâre privind suspendarea parțială a efectelor H.C.L. Băiuț nr. 

70/5.12.2023; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui parteneriat între Comuna Băiuț și 

Asociația de management al destinației Maramureș în vederea realizării de proiecte de 

dezvoltare locală și de promovare a obiectivelor turistice, din Comuna Băiuț, județul 

Maramureș; 

4. Diverse; 

  Ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi. 

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi. 

Este prezentat proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului local . 

D-na contabil spune că am primit 21.000 lei + 13,51 mii lei pentru echilibrarea 

bugetului local și încă 60 mii lei de la Consiliul Județean pentru programe de funcționare și 

cheltuieli de funcționare. Pentru că nu avem voie să facem cheltuieli suplimentare banii vor 

rămâne în excedent. Vor fi alocați 1000 de lei pentru hrană școală și 2000 de lei pentru navetă. 

Au fost scăzute prevederile inițiale care au fost mult mai mari decât realizările. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este adoptată această hotărâre. 

Se trece la punctul următor – proiectul de hotărâre privind suspendarea parțială a 

efectelor H.C.L. Băiuț nr. 70/5.12.2023. 

Dl secretar spune că a intrat în vigoare Ordonanța de Urgență nr. 115/2023 prin care 

au fost suspendate până la data de 30 iunie 2024 prevederile privitoare la dispariția birourilor 

din cadrul UAT-urilor și implicit a funcției publice de șef birou și a serviciului public de 

gospodărire comunală Băiuț care urma să funcționeze ca un compartiment. 



Prevederile privind reducerea cu 10%, respectiv cu 2 posturi, a funcțiilor din aparatul 

propriu rămân în vigoare. 

Ca urmare a fost propusă suspendarea prevederilor din H.C.L. Băiuț nr. 70/5.12.2023 

privitoare la biroul contabilitate-administrativ și Serviciul public de gospodărire comunală 

Băiuț. De la data de 30 iunie a anului viitor se va trece și la aplicarea prevederilor legale 

discutate acum. 

Se trece la vot și cu unanimitate este aprobată această hotărâre. 

Se continuă cu proiectul de hotărâre privind aprobarea încheierii unui parteneriat între 

Comuna Băiuț și Asociația de management al destinației Maramureș în vederea realizării de 

proiecte de dezvoltare locală și de promovare a obiectivelor turistice, din Comuna Băiuț, județul 

Maramureș. 

Dl director Habina spune că vor exista 6 organizații regionale la nivel național care 

vor prelua atribuțiile de organizare și reprezentare turistică. Zona noastră este Maramureș și 

Satu Mare. În subordinea Organizației județene de management a destinației se pot înființa în 

stațiunile turistice Organizații locale de management a destinației. 

Se ocupă și de informările turistice, în Maramureș sunt peste 30 de centre de informare 

turistică. Vor încerca să deschidă ceva nou în Băiuț, să pornească partea de industrie turistică 

prin atragerea de finanțări de exemplu puncte gastronomice locale care sunt un fel de restaurante 

simplificate. Există o limitare de maxim 12 produse care pot fi promovate. 

Doritorii le vor trimlte documentele iar ei le vor duce la DSP pentru autorizare. 

Vor stimula deschiderea de agropensiuni care au avut succes și în trecut și pentru care 

există cerere în Maramureș. 

Dl președinte de ședință spune că sunt multe case goale, ar fi de ajutor pentru localnicii 

care le-ar putea amenaja. 

Băiuțul este deja pe lista turistică a Maramureșului datorită RNR, rezervație etc. 

S-ar putea face un muzeu al mineritului. 

Există o lege Dor de România care sprijină micii producători locali atât pentru produse 

alimentare cât și nealimentare care pot fi promovați și duși la târguri. 

Cei care au certificat Dor de Româniavor avea acces la niște granturi speciale. Nu 

poate face promisiuni deocamdată dar vor și ei să acceseze fonduri pentru a da finanțări. 

Dna primar spune că am reușit să convingem lumea să vină cu produse locale, sculpturi 

și alte lucrări, produse gastronomice care au fost foarte apreciate de invitați. 

Avem producători locali, în Poiană avem crescători de animale care pot face și 

brânzeturi. 

Avem un spațiu la etajul 2 unde s-ar putea deschide un punct de informare sau chiar 

un muzeu al mineritului. S-a creat un loc de evenimente cu vestiar, toalete, dușuri. 

Dl Habina spune că a văzut un loc care s-ar putea amenaja, fostul borcut de pe Tocila. 

Dna primar spune că avem Apa neagră unde cândva se făceau băi terapeutice. Am plăti 

un foraj să identificăm zona și să vedem ce proprietăți are apa. 

Dl președinte de ședință întreabă de unde o să vină banii iar dl director Habina spune 

că 60% din acționariat este al CJ Maramureș, de acolo vine principala finanțare. Sunt acționari 

și mocănița, Săpânța. Vor accesa și finanțări europene. 

Anul viitor pot veni și ei să ajute la festivalul RNR pentru că deja au o colaborare cu 

RNR.  

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 

Se trece la ultimul punct – diverse. 

Dl consilier local Nicorovici cere să se facă ceva cu pâraiele din Strîmbu Băiuț. 

Dna viceprimar spune că oamenii trebuie să își curețe șanțurile. 



Dl consilier local Nicorovici spune că în zona aceea nu stă nimeni , trebuie băgat 

buldoexcavatorul și să se curețe. Numai vreo 3-4 metri ar trebui de săpat. 

Dna viceprimar spune că deocamdată șoferul este la captare. 

Dl consilier local Nicorovici întreabă ce se mai aude cu pârtia de schi iar dna primar 

spune că a avut grijă WWF-ul să tragă o linie până în centrul Băiuțului, acum încercăm la 

Agenția pentru zone protejate să vedem ce putem face. A promis președintele CJ că va asfalta 

drumul  până la pantade la Secu. 

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă. 
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